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Importfirmaet Saner i Portu-
gal som kjøper klippfisk fra
Fjordlaks er ikke blant firma-
ene som nå er i søkelyset til
portugisisk Økokrim.

Det framholder sjefen for
Fjordlaks, Anders Pedersen
overfor Fiskeribladet Fiska-

ren. – I avisas onsdagsutgave
skriver dere at Økokrim i Por-
tugal også har tatt for seg et
stort portugisisk klippfisksel-
skap som er den store importø-
ren av produkter fra Fjordlaks.
Dette er ikke korrekt. Jeg opp-
fatter påstanden som krimina-

liserende for vårt selskap. Om
det ikke dementeres på behø-
rig vis, vil jeg be min advokat ta
seg av saken, sier Anders Pe-
dersen. Ifølge Fiskarens kilder
i Portugal har det vært et mar-
kant fall i prisnivået for saltfisk
og klippfisk. – Det hevdes at

svartfisk fra Barentshavet kan
ha funnet nye veier til Portugal,
er det en oppfatning du deler?

Markedet bærer preg av det
er svartfisk inne i bildet. Jeg vil
tro at det ikke er uten grunn at
Økokrim i Portugal aksjonerer,
sier Anders Pedersen.  Han

sier at det ikke er uventet at det
ville komme et fall i markeds-
prisen for saltfisk og klippfisk.
Det har vi tatt høgd for. Men
med den utviklingen vi ser nå,
tror jeg ikke minst produsen-
ter av saltfisk i Nord-Norge vil
merke det, sier han.  

Fjordlakskunde blir ikke etterforsket

Forskningsdirektør Ole Arve
Misund avviser bestemt antyd-
ninger om korrupsjon som har
framkommet i kampens hete
om seismikkskyting i gyte og
larveområder utenfor Lofoten,
Vesterålen og Troms.

– Dette må jeg på det aller
mest bestemt avvise. Vi gir
våre råd på helt uavhengig ba-
sis, både uavhengig av politis-
ke myndigheter, pressgrupper
og eventuelle medfinansiører
av forskningsprosjekter. Dette
har styret i Havforskningsin-
stituttet som spesiell oppgave
å se til, og det er et ansvar som
til enhver tid påhviler den ad-
ministrative lederne ved insti-
tuttet, sier Ole Arve Misund. 

Flere av instituttets prosjek-
ter får medfinansiering blant
annet fra oljeselskaper. Det
gjelder blant annet olje/fisk-
prosjekter. Dette anser Mis-
und som uproblematisk med
det regelverket man forholder
seg til.

Det var Steinar Eliassen, le-
der i fiskeriselskapet Norfra og
leder i Fiskekjøpernes For-
ening som i forrige Fiskeribla-
detFiskaren sa at havforsker-
nes seismikkanbefalinger
kunne ligne på korrupsjon. Le-
deren av Norges Kystfiskarlag,
Paul Jensen sier likeledes at
fiskerne står helt alene i sin
motstand mot seismikksky-
ting i gyte- og larveområder.

– Særlig blir vi helt alene når
også havforskerne anbefaler
seismikk i disse områdene.
Det kan virke som om både
havforskerne og øvrige myn-
digheter er i lomma på oljesel-
skapene, sier Jensen.

Avviser 
antydning

Olje- og Energideparte-
mentet har i samråd
med Fiskerideparte-
mentet delt Eggakanten
mellom seismikkfar-
tøyene og blåkveite-
flåten slik at blåkveite-
feltene sør for ei linje fra
Gimsøysundet i Lofoten
og nordvestover ikke blir
åpnet for blåkveitefiske
før seinere i sommer.

Terje Jensen og
Bjørn Tore Forbeg
Harstad/Tromsø

Dette er et forsøk på å holde
seismikk og fiskeri så langt
unna hverandre som mulig.
Seismikk starter i sør, blåkvei-
tefisket i nord. Så skifter vi
4.august. Da starter seismikk-
skytingen nord for denne stre-
ken, mens blåkveitefisket åp-
nes i sør, forklarer statssekre-
tær Liv Monica Bargem Stub-
holt i Olje- og Energideparte-
mentet. 

Forslaget om ei slik havde-
ling ble først luftet av Fiskarla-
get. Men da møtte det så stor
motstand blant fiskerne i Nord-

land at det ble lagt bort. Etter
det Fiskeribladet forstår var
det statssekretær Vidar Ulrik-
sen i Fiskeri- og Kystdeparte-
mentet som lanserte forslaget
på nytt igjen da FHL og Fiskar-
laget møtte departementsle-
delsen i begge departementer
for 2-3 uker siden. Da advarte
Fiskarlaget mot ei slik løsning.

Helomvending
De som hadde tenkt å prøve seg
på blåkveita sør for denne stre-
ken til tross for seismikkfart-
øyenes tilstedeværelse allere-
de fra starten av dette fisket
26.mai, må nå legge helt nye
planer. 

De må enten gå nord eller sør
for dette området. Alternativet
er å vente til i august.

Alf Røymo på Røst fisker
blåkveite med garn. For ham er
dette nesten en lettelse. Han
får mer og større kveite på
garn i august. 

Og ikke minst : -Da får vi i det
minste fred for nærgående
seismikkfartøy, sier Røst-fis-
keren som i mange år har hatt
seismikken helt inne på livet
gjennom de undersøkelsene
som har vært gjort på Nord-
land VI som strekker seg helt
opp til noen få sjømil sør av
Skomvær.

Røymos bror fisker derimot
blåkveite med line, og hadde
satset på å starte opp 26.mai.
Ferien var også bestilt. Nå må
alt gjøres om. 

-Det blir ganske sikkert ster-

ke reaksjoner fra mange, spår
Alf Røymo.

Hva med de andre?
Aller verst går det likevel ut

over de som fisker etter helt an-
dre fiskeslag i denne perioden
fra Gimsøya og sørover til sør-
grensa for Nordland VII. De må
tåle å få seismikkundersø-
kelsene helt innpå livet. Dette

gjelder for eksempel de som
driver med hyseline og de sei-
nere årene har hatt et godt fis-
ke utenfro Lofoten. Og det gjel-
der de som fisker blandingsfis-
ke utenfor Røst etter arter som
lange, sei, hyse og uer som inn-
blanding. –  Alt dette blir totalt
spolert med det opplegget som
nå er fastsatt. Dette vil opplagt
skape frustrasjon og komplika-
sjoner, mener Steinar Jonas-
sen som er daglig leder i Nord-
land Fylkes Fiskarlag.

Her kommer det til å bli
snakk om konkrete tap som
det er veldig vanskelig å anslå,
og som det derfor kan bli van-
skelig å få erstattet selv med
den nye imøtekommenheten i
forhold til erstatning som fis-
kerne nå er lovet. 

terje.jensen@fbfi.no
Telefon: 77059021
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–Selv om vi skulle ønske å la
være, så kan vi ikke gjøre det,
konstaterer statssekretær Liv
Monica Bargem Stubholt. Hun
karakteriserer de nye tilta-
kene som er satt i verk som «så
skånsomme som vi har kunnet
få dem samtidig som Storting-
et får det de har bedt om».

Fiskeri- og kystminister Hel-
ga Pedersen sier det på denne
måten i ei pressemelding: «Det
har vært viktig for regjeringen

å finne ei løsning som i størst
mulig grad tar hensyn til alle
berørte parter, og jeg mener vi
nå har kommet fram til en mo-
dell som ivaretar både fiskeri-
ene og miljøet på en god måte.

– Det blir her gjort viktige
grep for å komme fiskerne i
møte og for å holde fiskebåter
og seismikkskip fra hverandre
så langt det over hodet er mu-
lig, mener olje- og energimi-
nister Åslaug Haga.

-Kan ikke la være

Når Åslaug Haga i
sin pressemelding sier
at fiskerne skal slippe å
se båtene, så må hun
enten være sneversynt
eller feilinformert.
Steinar Jonassen,daglig

leder i Nordland Fylkes Fiskarlag.

Havforskningsinstituttets
«Seismiske undersøkelser til
havs» er slett ikke et forsøk på
500 kvadratkilomter havflate,
men et småskala laboratorie-
forsøk ved havbruksstasjonen
i Austevoll.  Forsøket blir brukt
til å frikjenne fullskala skyting
med luftkanoner i larve og yng-
elområder. Det kaller Kristian
Korneliussen en skandale.

– Det er en skandale at Hav-
forskningsinstituttet, basert
på et småskala forsøk, trekker
vidtrekkende konklusjoner
om at seismikkskyting ikke
gjør skade i våre viktigste om-
råder for yngel og larver av
våre viktigste fiskeslag, sier
Korneliussen, som er leder for
seismisk utvalg i Sogn og Fjor-
dane Fiskarlag.

Frikjent 


